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§ 16 
Genomgång av närvarande ledamöter samt val av 
protokollsjusterare och datum för justering  

Beslut  
Johan Kling (C) och Salar Rashid (S) utsågs att justera dagens 
protokoll. Justering sker digitalt den 2 september 2021. 
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§ 17 
Godkännande av dagordning  

Beslut  
Dagordningen godkändes. 
Två övriga frågor anmäldes: 

 Skrivelse om otrygghet kring Söderholmsskolans parkering, 
skrivelse från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande 

 Skrivelse om rapport från Göteborgs stad, skrivelse från 
Sverigedemokraterna 
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§ 18 
Medborgarförslag om att förbättra Bredäng med att 
bygga en sauna vid Mälaren, flera grillplatser och fler 
gemensamma trädgårdar  
- svar på medborgarförslag 
SKHLM 2021/23 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens svar på 
medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Det har inkommit ett medborgarförslag till Skärholmens 
stadsdelsnämnd med tre konkreta förslag till förbättring av Bredäng. 
De tre förslagen är: bastu vid Mälaren, fler grillplatser vid badet och 
möjlighet att odla på platser som idag inte används. 
Förvaltningen välkomnar förslagsställarens idéer för att utveckla 
Bredäng. Förvaltningen har sedan en tid tillbaka arbetat med att 
anlägga en bastu vid Sätrastrandsbadet i Sätra. Bastun kommer att 
anläggas vid Sätrabadet. I dagsläget har förvaltningen inte några 
planer på att anlägga fler grillplatser men föreslår att se över frågan 
i det fall efterfrågan ökar. 
Idag finns möjligheten att stadsodla på parkmark. För detta behövs 
det att de som är intresserade av att stadsodla bildar en förening och 
ansöker om tillstånd. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/23-7 (Godkänd - R 1) Svar på 
medborgarförslag. 

 SKHLM 2021/23-5 Medborgarförslag förbättra Bredäng 
maskat. 
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§ 19 
Medborgarförslag om att spåra för skidor i Bredäng och 
på annat håll i Skärholmen  
- svar på medborgarförslag 
SKHLM 2021/98 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
lämnar det som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Det har inkommit ett medborgarförslag om att spåra skidspår i 
Bredäng och andra delar av Skärholmen. 
När väderförhållandena och mängden snö varit goda har 
förvaltningen alltid beställt maskinspårning i Bredäng och har som 
ambition att fortsätta göra det i framtiden. Förvaltningens 
förhoppning är att efterfrågan på att åka längdskidor fortsätter vara 
hög och att väderförhållandena under kommande vintrar är lika bra 
som vintern 2021 så kanske tillgången på skidspårar-leverantörer 
ökar på sikt. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/98-8 (Godkänd - R 1) Svar på 
medborgarförslag. 

 SKHLM 2021/98-6 Medborgarförslag skidspår maskat. 
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§ 20 
Angående sophanteringen i Skärholmens 
stadsdelsområde  
- svar på skrivelse 
SKHLM 2021/303 
 

Beslut  
Förvaltningens förslag godkännes med följande tillägg: Att 
stadsdelsförvaltningen kvartalsvis inkommer till nämnden med en 
rapport om arbetet inom platssamverkan gällande avfall- och 
sophanteringen samt statistik över antal inkomna 
felanmälningar (och åtgärder) via appen "Tyck till" . 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skärholmens stadsdelsnämnd lämnade den 25 mars 2021 in en 
skrivelse gällande nedskräpning vid återvinningsstationer och i 
soprum. 
Förvaltningen redogör för gällande ansvarsområden och beskriver 
utifrån dem hur arbetet med detta planeras och utförs. Det handlar 
för förvaltningens del om att etablera ett tätare samarbete med 
trafikkontorets samordnare för en ren stad, samt hålla löpande 
kontakt med andra berörda förvaltningar med syfte att uppnå en 
bättre samordning. Förvaltningens främsta bidrag i detta arbete är 
att tillgängliggöra redan etablerade samarbetskanaler med andra 
aktörer såsom fastighetsägare och polisen via platssamverkan samt 
fortsatt utveckla förvaltningens kommunikation med målsättning att 
bidra till beteendeförändringar gällande nedskräpning. 
 

Förslag till beslut 
Vice ordförande Salar Rashid (S) anmäler för Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som sitt 
ersättaryttrande, ett förslag till beslut enligt bilaga. 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler att Sverigedemokraterna 
ansluter sig till förslaget. 
Ordförande Johan Kling (C) anmäler för Centerpartiet, 
Moderaterna, Liberalerna och Miljöpartiet följande förslag till 
beslut: 
Förvaltningens förslag godkännes med följande tillägg: Att 
stadsdelsförvaltningen kvartalsvis inkommer till nämnden med en 
rapport om arbetet inom platssamverkan gällande avfall- och 
sophanteringen samt statistik över antal inkomna 
felanmälningar (och åtgärder) via appen "Tyck till" . 
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Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag med 
tillägg från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Feministiskt 
Initiativ förslag till beslut och därtill Centerpartiets, Moderaternas, 
Miljöpartiets och Liberalernas tillägg om att man inkommer med 
statistik över antal inkomna felanmälningar : 
Att stadsdelsförvaltningen kvartalsvis inkommer till nämnden med 
en rapport om arbetet inom platssamverkan gällande avfall- och 
sophanteringen samt statistik över antal inkomna 
felanmälningar (och åtgärder) via appen "Tyck till" . 

Bilaga  
Förslag till beslut,  Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. 
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Bilaga, förslag till beslut,  Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande 
Angående sophanteringen 
i Skärholmens stadsdelsområde 
Dnr SKHLM 2021/303 
  
Salar Rashid m.fl. (S) 
Shamso A. Hassan m.fl. (V) 
 Sara Soumah (FI) EY 
  
Förslag till beslut 
  
Att stadsdelsförvaltningen kvartalsvis inkommer med en rapport om 
arbetet inom platssamverkan gällande avfall- och sophanteringen 
till stadsdelsnämnden. 
  
Att därutöver anföra 
  
Vi vill börja med att tacka förvaltningen för svaret på vår skrivelse - 
som en enhällig stadsdelsnämnd med få justeringar ställde sig 
bakom. Vi har flertalet gånger under mandatperioden aktualiserat 
och lyft frågan om hur vi gemensamt kan bidra till rent, snyggt och 
tryggt Skärholmen. Förvaltningen hänvisar ett förtydligande i första 
delen i sitt svar om ansvarsfördelningen gällande avfall- och 
sophanteringen inom Skärholmen. 
Vi tackar för detta klargörande. Dock måste en del information att 
förtydligas till allmänheten. Gällande stationer som behöver städas 
och där allmänheten kan anmäla via FTIs webbsida: Felanmälan – 
förpacknings och tidningsinsamlingen, FTI (ftiab.se), så behöver 
denna information bli mycket tydligare och komma bättre till 
allmänhetens kännedom. 
För vi vet om nedskräpning inte åtgärdernas i tid, medför inte detta 
bara till en miljö som upplevs som mindre trygg, utan den ökar även 
risken för råttor och andra typer av skadedjur. Detsamma gäller för 
klagomål som ska lämnas till miljöförvaltningen. 
Det är väldigt oklart och diffust om vad som här bäst - Tyck till 
appen eller att maila miljöförvaltningen på 
avfall.miljoforvaltningen@stockholm.se - som de själva vill. 
För idag ser staden helst att en anmälan av görs via Tyck till appen. 
Slutligen vill vi tacka förvaltningen i att de håller frågan levande 
både genom platssamverkan och stadens andra kanaler. Vi skulle 
dock vilja ha en kvartalsrapportering 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/303-3 (Godkänd - R 1) Angående 
sophantering i Skärholmen stadsdelsområde. 

 SKHLM 2021/303-1 Skrivelse. 
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§ 21 
Öppna Skärholmens simhall för rehabilitering  
- svar på skrivelse 
SKHLM 2021/165 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
En skrivelse från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ med titeln Öppna Skärholmens simhall för 
rehabilitering, har inkommit till förvaltningen för beredning med 
förslaget att simhallen inför särskilda öppettider för 
funktionsnedsatta och de som behöver rehabilitering. 
Alternativt att de får möjlighet till att boka en tid. 
Den 20:e november 2020 genomförde staden, med anledning av 
pandemiläget med en fortsatt hög smittspridning åtgärder för att 
motverka en ökande smittspridning som innebar att de publika 
verksamheterna museer, gym och simhallar stängdes. 
Den 5:e februari 2021 beslutade staden att åter öppna stadens 
simhallar för föreningsidrott och andra aktiviteter för barn födda 
från år 2002. Två veckor senare, den 19:e februari, beslutades att 
simhallarna även skulle öppnas upp för personer med fysisk 
aktivitet på recept (FaR) på särskilda tider under förutsättningarna 
att man bokar sitt besök i förväg via telefon. Skärholmens simhall 
erbjuder fortsatt separerade öppettider enbart för kvinnor, utanför 
ordinarie öppettider. 
Beslutet från stadens krisledning rörande stadens simhallar och dess 
tillgänglighet för personer med FaR svarar sedan 19:e februari mot 
förslaget i skrivelsen. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 

Särskilt uttalande 
Vice ordförande Salar Rashid (S) anmäler för Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande, 
ett särskilt uttalande enligt bilaga. 

Bilaga 
Särskilt uttalande, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. 
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Bilaga, särskilt uttalande, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande 
2021-08-26 
  
Öppna Skärholmens simhall för rehabilitering 
  
Dnr SKHLM 2021/466 
  
Salar Rashid m.fl. (S) 
 Shamso A. Hassan m.fl. (V) 
 Sara Soumah (FI) EY 
  
Särskilt uttalande 
Öppna skärholmens simhall för rehabilitering 
 
I samband med att skrivelsen om att öppna Skärholmens simhall för 
rehabilitering inkom så fattade också stadens krisledning beslut 
rörande stadens simhallar och dess tillgänglighet för personer med 
fysisk aktivitet på recept (FaR). Det är bra och det vill vi tacka för. 
Däremot tas inte personer med funktionsnedsättning upp i svaret 
från förvaltningen och vad vi förstår är de inte inkluderade i detta 
beslut. Vi vill att personer med funktionsnedsättning ska inkluderas 
i beslutet och att detta beslut permanentas framöver. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/165-3 (Godkänd - R 2) Skrivelse; Öppna 
Skärholmens simhall för rehabilitering. 

 SKHLM 2021/165-1 Skrivelse; Öppna Skärholmens simhall 
för rehabilitering. 
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§ 22 
Medborgarförslag  
- svar på skrivelse 
SKHLM 2021/169 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Den 18 februari 2021 inkom Centerpartiet, Moderaterna, 
Liberalerna och Miljöpartiet med en skrivelse gällande hanteringen 
av 
medborgarförslag. I skrivelsen uppdras åt förvaltningen att 
undersöka om det går att på ett tydligare sätt informera om vilket 
ansvarsområde 
som stadsdelsnämnden har samt att återkoppling till 
förslagsställaren sker regelbundet tillsammans med information om 
vilken nämnd inom 
staden som har ansvar för förslaget. 
Förvaltningen redovisar pågående arbete med en digital plattformen 
som bland annat har som syfte att öka transparensen i hanteringen 
av 
medborgarförslag samt möjliggöra tätare kontakt mellan 
förvaltningen och förslagsställare. Förvaltningen föreslår att 
nämnden godkänner 
implementering av den digitala plattformen som ett sätt att öka 
kunskapen kring medborgarförslag samt förbättra återkopplingen 
till 
förslagsställare. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/169-1 Skrivelse; Medborgarförslag. 
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§ 23 
Om Ideell-offentlig samverkan - Våld i nära relationer  
- svar på skrivelse 
SKHLM 2021/305 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har genom en skrivelse från Sverigedemokraterna 
(SD) fått i uppgift att utreda frågor avseende förvaltningens 
samverkan med civilsamhället i frågan om våld i nära relation. I 
skrivelsen lyfts frågan om samverkan med ideella aktören Varken 
Hora eller Kuvad samt att förvaltningen ska se över vilka 
samverkansavtal som kan utformas med andra ideella aktörer inom 
det lokala civilsamhället. Vidare ges förvaltningen i uppdrag att 
prioritera våld i nära relation i samverkansavtalet med 
Polismyndigheten samt utreda hur nyckeltalet våld i nära relationer 
ska ges högre prioritet inom ramen för samverkansavtalet. 
Förvaltningen ser positivt till samverkan med externa aktörer. 
Förvaltningen har både tidigare och pågående samarbeten med 
externa aktörer inom civilsamhället. Att öka och stärka samverkan 
mellan förvaltningen samt civilsamhället är ett befintligt och 
prioriterat mål i verksamhetsplanen för 2021. Det finns flertalet 
samarbetsytor mellan förvaltningen och den specifikt benämnda 
föreningen Varken Hora eller Kuvad. Staden arbetar med 
samverkansformen Idéburet offentligt partnerskap (IOP) som 
kompletterar föreningsbidrag och upphandling och förvaltningen 
styrs centralt gällande samverkansformer. IOP är inte aktuellt för 
målgruppen med anledning av riktlinjer som staden har. Vidare är 
Våld i nära relation högt prioriterat i samverkan mellan 
Relationsvåldscentrum sydväst (RVC) och polisen. 
Samverkansformen följs upp och är ett löpande arbete. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler för Sverigedemokraterna 
ett särskilt uttalande enligt bilaga. 

Bilaga 
Särskilt uttalande, Sverigedemokraterna. 
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Bilaga, särskilt uttalande, Sverigedemokraterna 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
2021-08-26 
Dnr SKHLM 2021/305 
                  
Tapani Juntunen (SD) 
Mari Malm (SD) 
  
Särskilt uttalande – IOP - Våld i nära relationer 
  
Vi vill tacka förvaltningen för det mycket utförliga svaret på vår 
skrivelse. 
  
Vi noterar att det i förvaltningens redogörelse finns en starkt 
förankrad strävan efter centralisering. I frågan om våld i nära 
relationer riskerar en centralisering slå fel. Det kan gälla: 
Att olika stadsdelars socialtjänst (inklusive Relationsvåldsteam) gör 
olika bedömningar kring vilket behov som råder i just den aktuella 
stadsdelen. En lösning för alla stadsdelar kan därför slå fel. 
I en centraliserad samverkan där föreningar förväntas ha hela staden 
som sitt upptagningsområde kommer mindre föreningar som inte 
kommer ha kapacitet för hela staden att riskera att exkluderas. 
Skärholmen har cirka 38 000 invånare att jämföras med staden i sin 
helhet som närmar sig nästan en miljon invånare. 
Förvaltningen påtalar också mycket riktigt att det i dagsläget inte 
finns pågående IOP vad gäller våld i nära relationer. Det kan bero 
på strävan efter centralisering. Via anser att man bör tänka mer 
lokalt och låta respektive socialtjänst ha mer av autonomi. 
Lösningarna måste ha en tydlig koppling till behoven hos de 
våldsutsatta. 
Det är för övrigt utmärkt att förvaltningen inte initierat en större 
inventering av alla föreningar för en eventuell samverkan med 
förvaltningen. Vår fråga gällde enbart huruvida samordnaren för 
civilsamhället hade kännedom om föreningar som kunde vara 
tänkbara kandidater för ett samarbete. Vi beklagar om vi varit 
otydliga i vår skrivelse kring detta. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/305-3 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse. 
 SKHLM 2021/305-1 Skrivelse. 
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§ 24 
Våld i nära relationer  
- svar på skrivelse 
SKHLM 2021/386 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har genom en skrivelse från Socialdemokraterna (S), 
Vänsterpartiet (V) och Feministiskt initiativ (Fi) fått i uppgift att 
besvara frågor avseende förvaltningens hantering av uppdraget våld 
i nära relation i stadsdelsnämndområdet. Detta med anledning av att 
konsekvenser av våld mot kvinnor på senaste tid uppdagats samt 
den rådande pandemins påverkan på våldet. 
Förvaltningen arbetar ständigt med att förbereda sig inför 
samhällsutmaningar och Relationsvåldscentrum sydväst (RVC) är 
rustade med kompetens, utökade stödinsatser och resurser. 
Förvaltningen bevakar noga inflödet av inkommande ärenden till 
RVC. Ett ökat inflöde av samtal och aktualiserade ärenden är 
noterat sedan år 2020 och är fortskridande in på år 2021. 
Förvaltningen arbetar gränsöverskridande med att upptäcka våld 
inom alla verksamheter och enheter genom att använda 
standardiserade bedömningsmetoder. RVC utför kartläggning av 
våld, skyddsbedömning samt erbjuder skyddsplacering på ansökan 
av den våldsutsatta. Placeringslängd varierar beroende på den 
våldsutsattas behov och individuella situation. Förvaltningen 
säkerställer stöd för medarbetare genom hög tillgänglighet hos 
chefer samt införd rutin där chef dagligen tar kontakt med de 
medarbetare som arbetar hemifrån för att säkerställa att de har 
tillräckligt stöd i det dagliga arbetet. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 

Särskilt uttalande 
Vice ordförande Salar Rashid (S) anmäler för Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande, 
ett särskilt uttalande enligt bilaga. 

Bilaga 
Särskilt uttalande, Socialdemokraterna, Vänterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. 
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Bilaga, särskilt uttalande, Socialdemokraterna, Vänterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. 
Särskilt uttalande 
  
Vi vill tacka förvaltningen för svaret på vår skrivelse. Det är 
glädjande att läsa att förvaltningen kontinuerligt förbereder sig för 
samhällsutmaningar och rustar Relationsvåldscentrum sydväst 
(RVC) för dessa, samt arbetar förebyggande mot våld i nära 
relation. Pandemin har inneburit exceptionella utmaningar i 
samhället, där antalet utsatta har ökat markant i och med isolering 
och minimerad kontakt med samhällets olika verksamheter. Den 
ökning av samtal och aktualiserade ärenden som inkommit till RVC 
under 2020 och som fortsatt under 2021 kan komma att öka ännu 
mer och hålla i sig länge framöver. Det är därför viktigt att politiken 
säkrar och avsätter resurser inför kommande budgetår för att kunna 
möta våldet under kommande år. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/386-3 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse. 
 SKHLM 2021/386-1 Skrivelse; Våld i nära relationer. 
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§ 25 
Beslut om stadsdelsnämndens sammanträden hålls inom 
öppna eller stängda dörrar  
- beslutsärende 
SKHLM 2020/814 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden beslutar att nämndens sammanträde hålls inom 
stängda dörrar den 23 september 2021. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämndens sammanträden är vanligtvis öppna för 
allmänheten. Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämndens 
sammanträde den 23 september hålls inom stängda dörrar med 
anledning av spridningen av Covid-19 i samhället. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 526234 (Godkänd - R 1) Beslut att stadsdelsnämndens 
sammanträdem hålls inom stängda dörrar ht 2021 

 SKHLM 2020/814-6 Ordförandebeslut att 
stadsdelsnämndens sammanträde den 26 augusti 2021 inte är 
öppet för allmänheten. 
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§ 26 
Avsiktsförklaring för Vårbergs IP, fritidsändamål  
- beslutsärende 
SKHLM 2021/423 
 

Beslut  
1. Skärholmens stadsdelsnämnd godkänner samverkansavtalet med 
Hemsö Fastighets AB, enligt bilaga. 
2. Skärholmens stadsdelsnämnd beslutar att uppdra till 
förvaltningen att fortsätta förhandlingarna enligt samverkansavtalet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Av kommunfullmäktiges budget 2021 framgår att staden ska öka 
samarbetet med externa aktörer på marknaden som vill investera i 
infrastruktur, bostäder och samhällsfastigheter. Stadens organisation 
för arbetet med privata etableringar av verksamhet och/eller 
tillhandahållande av samhällsfastigheter förtydligas i och med 
budget 2021. Utifrån stadens behov ska samverkan med externa 
aktörer inom samhällsfastigheter och privata utförare inom 
äldreomsorg, pedagogiska området, social omsorg och 
idrottsanläggningar öka. 
Genom aktivt och utökat samarbete med externa aktörer på 
marknaden som vill investera i bostäder och samhällsfastigheter 
minskar stadens finansieringsbehov och genomförandeförmågan 
ökar. Vid sådana samarbeten kan viktig kunskap hos andra aktörer 
om styrning och uppföljning av projektframtagande, genomförande 
och förvaltning tillgodogöras staden och stärka den egna förmågan 
inom detta område. 
Hemsö Fastighets AB har inkommit med en ansökan om bygga nya 
ishallar vid Sätra IP, en ny skola invid Sätra IP och en multihall 
inklusive en lokal för fritidsändamål vid Vårbergs IP. Avsikten är 
att staden ska hyra in sig lokalerna. 
Ett samverkansavtal, vilket är att likställa med ett intentionsavtal, 
inför fortsatta förhandlingar om tomträttsupplåtelser och hyresavtal 
föreslås tecknas mellan staden och Hemsö. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Johan Kling (C) anmäler för Centerpartiet, 
Moderaterna, Liberalerna och Miljöpartiet ett fröslag till beslut 
enligt bilaga 1. 
Vice ordförande Salar Rashid (S) anmäler för Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som sitt 
ersättaryttrande, ett förslag till beslut enligt bilaga 2. 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler att Sverigedemokraterna 
yrkar på förvaltningens förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på Centerpartiet, 
Moderaterna, Liberalerna och Miljöpartiets förslag till beslut. 
Ordförande Johan Kling (C) hör att det finns tre förslag till beslut: 
1. Centerpartiet, Moderaterna, Liberalerna och Miljöpartiets 
2.  Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Feministiskt initiativs, 
som sitt ersättaryttrande, 
3. Förvaltningens. 
Han ställer dessa mot varandra och hör bifall till Centerpartiet, 
Moderaterna, Liberalerna och Miljöpartiets förslag till beslut.  

Reservation 
Vice ordförande Salar Rashid (S) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut. 
Ledamoten Ulrika Lorentzi (S) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut. 
Ledamoten Robin Aygun (S) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag till beslut. 
Tjänstgörande ersättaren Carl Henrik Caldaras (V) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för eget förslag till beslut. 
Tjänstgörande ersättaren Shamso Ali Hassan (V) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag till beslut. 
Ersättaren Sara Soumah (Fi) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag till ersättaryttrande. 

Bilaga 1 
Förslag till beslut, Centerpartiet, Moderaterna, Liberalerna, 
Miljöpartiet. 

Bilaga 2 
Förslag till beslut, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande.  
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Bilaga 1, förslag till beslut, Centerpartiet, Moderaterna, Liberalerna, 
Miljöpartiet 
Johan Kling (C) m.fl. 
 Elisabeth Johnson (M) m.fl. 
Conny Gabrielsson (L) m.fl. 
Sara Grolander (MP) m.fl. 
  
  
Förslag till beslut 
Att                 godkänna kontorets förslag till beslut 
  
Att                 inför kommande avtalsförhandlingar arbeta utifrån att 
idrottsfastigheterna uppförs med minst miljöcertifieringen 
miljöbyggnad silver 
  
Att                 därutöver anföra följande 
  
Att fler vill vara med och investera i fler anläggningar för idrott i 
Stockholm är positivt och något som vi i den grönblå majoriteten 
välkomnar. När fler aktörer är med och bygger samhällsfastigheter i 
samarbete med staden är det viktigt att vi ställer krav på att 
fastigheterna byggs med kvalitet, tillgänglighet, 
kostnadseffektivitet, energieffektivisering och i enlighet med 
stadens höga miljökrav, som fastslås i budget och miljöprogram. 
Vidare är det viktigt att staden inför kommande avtals- och 
hyresförhandlingar verkar för långsiktigt hållbara hyror vid en 
framtida inhyrning. 
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Bilaga 2, förslag till beslut,  Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande 
Salar Rashid m.fl. (S) 
Shamso A. Hassan m.fl. (V) 
Sara Soumah (FI) EY 
  
Förslag till beslut 
Att avslå förslaget till samverkansavtal med Hemsö Fastighets AB 
Att inte fatta beslut om att hyra samhällsfastigheter från en privat 
aktör utan att först ha gjort ordentliga kalkyler som jämför den 
långsiktiga kostnaden med att hyra från en privat aktör jämfört med 
att staden själv äger. 
  
Att där utöver anföra: 
Till en början hade önskat vi önskat att fastighetskontoret på 
Vårbergs IP fullföljer sina planer att bygga ut idrottsplatsen, sina 
projekteringar för att bygga en ny multihall innehållande en 
fotbollshall, en idrottshall, servicefunktioner till uteidrottsytorna, 
boulebanor, en blackbox och lokal för fritidsändamål samt sina 
pågående projekt att anlägga konstgräsplaner. SISAB borde även 
fått behålla uppdraget att bygga en grundskola i närheten av Sätra 
IP. 
I den grönblå budgeten kan vi läsa att staden ska se till att privata 
företag köper och investerar i så kallade samhällsfastigheter, alltså 
skolbyggnader, förskolebyggnader, idrottshallar, äldreboenden etc. 
Syftet med privatiseringen av samhällsfastigheter är, enligt den 
moderatledda majoriteten, att minska stadens låneskuld. 
Tvärt emot vad den moderatledda majoriteten verkar tro så är det 
dock mycket billigare för kommunen att låna pengar för att själv 
bygga och äga, jämfört med att låta privata företag bygga och sedan 
hyra ut till kommunen. Kommuninvest har nyligen analyserat de 
ekonomiska konsekvenserna av detta i sin rapport Att äga eller hyra 
sina verksamhetslokaler – hur ser kalkylerna ut i kommunsektorn? 
(2021-04-14). Den centrala slutsatsen i rapporten är att det finns 
tydliga ekonomiska motiv för att välja äga-alternativet. Det är 
ekonomiskt mer fördelaktigt att äga fastigheten. Kommuninvest 
höjer också ett varningens finger till dem som överväger att hyra 
från privata aktörer eftersom dessa beslut får stora ekonomiska och 
verksamhetsmässiga konsekvenser över lång tid. De menar att inför 
sådana här beslut måste ordentliga kalkyler tas fram som analyserar 
och synliggör de långsiktiga ekonomiska konsekvenserna. 
I Osby kommun, som leds av Centerpartiet, Moderaterna, 
Kristdemokraterna och Liberalerna, har de gjort en noggrann analys 
av sitt fastighetsbestånd och kommande behov. Kalkylen visade 
tydligt: under 30 år blir det ungefär dubbelt så dyrt att hyra sina 
fastigheter jämfört med att äga dem själv. Niklas Larsson (C), 
kommunstyrelsens ordförande i Osby, säger till Dagens Nyheter att 
han avfärdar idén för en kommun att hyra äldreboenden, skollokaler 
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och ishallar i stället för att äga dem, ”det finns inga fördelar med att 
hyra, om det inte bara gäller en tillfällig lösning. Sunt bondförnuft 
är vad som gäller” (Vi i Osby har bestämt att äga våra fastigheter 
själva, 2021-05-28). 
I detta ärende finns inga ordentliga kalkyler redovisade över de 
stora ekonomiska och verksamhetsmässiga konsekvenser som 
beslutet skulle få över lång tid. Varför vill inte den moderatledda 
majoriteten att ordentliga ekonomiska analyser görs? Slutsatsen kan 
inte bli annan än att detta är ideologiskt motiverat, Moderaterna 
prioriterar att privatisera före allt annat, även om det är dubbelt så 
dyrt och även om det är lärartätheten i skolan, föreningsstödet till 
idrotten och kvaliteten i äldreomsorgen som tvingas betala. 
Det är dock inte första gången ekonomiska analyser av 
privatiseringar döljs för allmänhet och beslutsfattare. Ett exempel är 
när styrelsen i stadens skolfastighetsbolag SISAB skulle fatta beslut 
om utförsäljning av flera skolor och förskolor i november 2019. I 
den första versionen av beslutsunderlaget framgick att flera av 
fastigheterna som skulle privatiseras hade positiva driftnetton vilket 
innebär att försäljningen skulle få en negativ effekt på bolagets 
ekonomi. Bolaget uppskattade att de skulle förlora cirka 8 miljoner 
kronor per år för bolagets löpande verksamhet i och med 
försäljningen. En förlust som behöver täckas genom att höja 
hyrorna för övriga förskolor och skolor, hyror som betalas med 
skolpeng och som istället hade kunnat gå till fler lärare. I den andra 
versionen av beslutsunderlaget saknades dock denna information 
och den grönblå majoriteten drev igenom utförsäljningen utan 
korrekta beslutsunderlag. 
Detta ärende omfattar ett stopp för fastighetskontoret att på 
Vårbergs IP bygga ut idrottsplatsen och bygga en ny multihall 
innehållande en fotbollshall, en idrottshall, servicefunktioner till 
uteidrottsytorna, boulebanor, en blackbox och lokal för 
fritidsändamål. Fastighetskontoret har också pågående projekt med 
att anlägga konstgräsplaner på idrottsplatsen. Ärendet omfattar 
också ett stopp för fastighetskontorets att på Sätra IP att ersätta 
befintlig ishall med en eller flera nya ishallar. Även stadens 
skolfastighetsbolag SISAB stoppas från att bygga en grundskola i 
närheten av Sätra IP. I stället ska dessa uppdrag ges till ett privat 
fastighetsbolag som ska bygga, äga och hyra ut till staden. Detta 
sker utan att staden redovisar några ordentliga kalkyler över de stora 
ekonomiska och verksamhetsmässiga konsekvenser som beslutet 
kommer att få över lång tid. Det vi vet är att det kommer bli mycket 
dyrare för stockholmarna, frågan är hur mycket dyrare. 
Vi kräver ett stopp för privatiseringen och utförsäljningen av 
Stockholm. Korståget mot välfärden måste få ett slut. 
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Handlingar i ärendet 
 SKHLM 2021/423-1 Samverkansavtal för idrotts-, fritids- 

och skoländamål inom Sätra IP och Vårbergs IP med Hemsö 
Fasighets AB. 

 SKHLM 2021/423-2 Bilaga 1. Samverkansavtal mellan 
Stockholms stad och Hemsö Fastighets AB. 
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§ 27 
Inhyrning av nytt förvaltningskontor  
- beslutsärende, omedelbar justering 
Skickas ut v 33 
SKHLM 2021/364 
 

Beslut  
1 .Nämnden godkänner hyresavtalet avseende nytt 
förvaltningskontor i fastigheten Måsholmen 22. 
2. Nämnden hemställer att kommunstyrelsens ekonomiutskott 
godkänner förslaget gällande det nya hyresavtalet. 
3. Omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningens nuvarande hyresavtal för lokalerna på 
Bodholmsplan 2 löper ut den 31 januari 2022. De nuvarande 
lokalerna är i behov av omfattande renoveringar och 
ombyggnationer för att anpassas till nya arbetssätt. 
Samtidigt har Polismyndigheten i stadsdelen fastslagit att 
Bodholmsplan 2 är den enda fastigheten i stadsdelen som kan möta 
myndighetens säkerhetskrav. Utifrån nämnda aspekter föreslår 
förvaltningen att lämna Bodholmsplan 2 så att polisen kan ta över 
lokalerna. 
Förvaltningen har sökt och erbjudits nya lokaler i Skärholmens 
centrum. Lokalerna är kostnadseffektiva och ger möjlighet till nya 
arbetssätt för medarbetarna. De kommer vid inflyttning vara 
nyrenoverande. Även medborgarkontor och en hubb kommer att 
inrättas i lokalerna. Andra administrativa verksamheter, som nu 
finns i externa lokaler, kommer att samlokaliseras till den nya 
lokalen. 
Den totala hyreskostnaden, inklusive fastighetsskatt och kostnader 
för drift och underhåll, uppgår till cirka 13,1 mnkr per år. 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner hyresavtalet 
avseende nytt förvaltningskontor i fastigheten Måsholmen 22. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 524476 (Godkänd - R 1) Införhyrning av nytt 
förvaltningskontor 

 521560 Bilaga 1 
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§ 28 
Månadsrapport per juli 2021  
- beslutsärende 
SKHLM 2021/569 
 

Beslut  
Skärholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens förslag på 
månadsrapport. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen prognostiserar en budget i balans för 2021 efter 
åtgärder, budgetjusteringar, prestationsförändringar och 
resultatöverföringar. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 524293 (Godkänd - R 1) Månadsrapport per juli 2021 
 524286 Bilaga 1 - månadsrapport per juli 2021 
 524287 Bilaga 2 - ub071juli 
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§ 29 
Delegationsordning för Skärholmens stadsdelsnämnd 
gäller från 2019-11-01.  
- beslutsärende 
SKHLM 2019/523 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden beslutar att godkänna ändringen av 
delegationsordningen så att biståndshandläggare vid Äldre 
Direkt, Serviceförvaltningen får rätt att besluta om 
insatserna städ, tvätt, inköp, matdistribution och 
apoteksärenden enligt 4 kap 2 § socialtjänstlagen samt 
tillhörande beslut om avgifter enligt 8 kap 2-9 § 
socialtjänstlagen Beställarenheten för omsorg om i 
äldre och personer med funktionsnedsättning i Skärholmens 
stadsdelsförvaltning. Delegationen gäller från och med den 1 
oktober 2021- till och med den 30 september 2022. 
2. Stadsdelsnämnden beslutar att godkänna ändringen av 
delegationsordningen så att biträdande enhetschef får 
delegation att skriva ansvarsförbindelse med kriminalvården 
för kontrakts- eller vårdvistelse enligt 4 kap 1 § 
socialtjänstlagen (SoL). 
 

Sammanfattning av ärendet  
Beställarenheten för omsorg om äldre och personer med 
funktionsnedsättning har påbörjat ett projekt tillsammans med 
Enskede-Årsta-Vantör och Serviceförvaltningen där 
biståndshandläggarna inom Äldre Direkt föreslås bevilja 
serviceinsatser för insatserna städ, tvätt, inköp, apoteksärenden och 
matdistribution (matlådor). Projektet kommer starta den 1 oktober 
2021 och pågå till och med den 30 september 2022. Förvaltningen 
föreslår att delegationen ändras så att biståndshandläggare vid Äldre 
direkt ges delegation att besluta om dessa insatser samt tillhörande 
avgiftsbeslut. 
Kontraktsvård (Skyddstillsyn med föreskrift om särskild 
behandlingsplan, BrB 28 kap 6a §) är ett alternativ till 
fängelsestraff. Målgruppen är personer som normalt skulle dömas 
till fängelse men vars brottslighet i väsentlig grad kan relateras till 
missbruk av beroendeframkallande medel och som är villiga att 
genomgå vård och behandling enligt en särskild plan. Även andra 
omständigheter som fordrar vård och behandling kan utgöra grund 
för kontraktsvård. Frivården har ansvar för den utredning och 
planering som ska ligga till grund för behandlingsplanen i ett 
kontraktsvårdsärende. Socialtjänstens kostnadsansvar för vården 
inträder från och med dagen efter den tänkta tidpunkten för 
frigivning alternativt villkorlig frigivning och pågår fram till 
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behandlingstidens slut. Socialtjänsten bör lämna en skriftlig 
ansvarsförbindelse till kriminalvården om kostnadsansvaret efter 
tänkt frigivning. Förvaltningen föreslår att biträdande enhetschef 
ska ges delegation till att skriva ansvarsförbindelse med 
kriminalvård för kontrakts- eller vårdvistelse enligt 4 kap 1 § 
socialtjänstlagen (SoL). 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2019/523-43 (Godkänd - R 1) Uppdatering av 
delegationsordningen. 

 SKHLM 2019/523-44 Förslag till ändringar i nuvarande 
delegationsordning augusti 2021. 
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§ 30 
Införhyrning av paviljonger för evakuering av förskolor, 
Kyrktomten, kv Sätra 2:7  
- beslutsärende, omedelbar justering 
SKHLM 2020/127 
 

Beslut  
1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att en barnkonsekvensanalys presenteras i samband 
med genomförandeärendet. 
3. Att det i beslutsunderlaget redovisas hur förslaget är förenligt 
med Boverkets rekommendationer gällande förskolegårdar och 
utemiljön. 
3. Omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
På grund av att förskolorna på Odd fellowvägen 15 och 
Kråksätrabacken 103 ska rivas och förskolan på Bredängstorget 29 
ska renoveras behöver verksamheten i dessa förskolor evakueras till 
andra lokaler. För att möjliggöra evakuering så har förvaltningen i 
samarbete med Sisab planerat för en paviljongetablering på 
Kyrktomten, kv Sätra 2:7. Paviljongerna kommer att ha en kapacitet 
på 8 avdelningar eller 144 barn. Sisabs projektkostnader uppgår till 
cirka 20 mnkr och för förvaltningen tillkommer en hyreskostnad på 
cirka 4,3 mnkr per år. För de tre förskolor som verksamheten 
lämnar blir hyresbesparingen cirka 1,8 mnkr per år. Inflyttningen är 
planerad till augusti 2022. 
Förvaltningen föreslår att förslaget godkänns och att förvaltningen 
får i uppdrag att beställa förslagshandling av Sisab och återkomma 
till nämnden med ett genomförandeärende. 
 

Förslag till beslut 
Vice ordförande Salar Rashid (S) anmäler för Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som sitt 
ersättaryttrande, ett förslag till beslut enligt bilaga 1. Ledamoten 
Tapani Juntunen (SD) anmäler att Sverigedemokraterna ansluter sig 
till förslaget. 
Ordförande Johan Kling (C) anmäler för Centerpartiet, 
Moderaterna, Liberalerna och Miljöpartiet ett förslag till beslut 
enligt bilaga 2. 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på Centerpartiet, Moderaterna, 
Liberalerna och Miljöpartiet förslag till beslut. Ordförande Johan 
Kling (C) hör att det finns två förslag till beslut, Centerpartiet, 
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Moderaterna, Liberalerna och Miljöpartiet samt 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Feministiskt initiativs, som 
sitt ersättaryttrande. Han ställer dessa mot varandra och hör bifall 
till Centerpartiet, Moderaterna, Liberalerna och Miljöpartiets 
förslag till beslut.  

Reservation 
Vice ordförande Salar Rashid (S) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut. 
Ledamoten Ulrika Lorentzi (S) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut. 
Ledamoten Robin Aygun (S) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag till beslut. 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut. 
Tjänstgörande ersättaren Shamso Ali Hassan (V) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag till beslut. 
Tjänstgörande ersättaren Carl Henrik Caldaras  (V) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för eget förslag till beslut. 
Ersättaren Sara Soumah (Fi) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag till ersättaryttrande. 

Bilaga 1  
Förslag till beslut,  Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. 

Bilaga 2 
Förslag till beslut, Centerpartiet, Moderaterna, Liberalerna och 
Miljöpartiet. 
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Bilaga, förslag till beslut,  Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande 
2021-08-26 
  
Införhyrning av paviljonger för evakuering av förskolor, 
Kyrktomten, kv. Sätra 2:7 
Dnr SKHLM 2021/127 
  
Ärende 30 
Salar Rashid m.fl. (S) 
Shamso A. Hassan m.fl. (V) 
Sara Soumah (Fi) EY 
  
Förslag till beslut 
1. Att delvis avslå stadsdelsförvaltningens förslag till beslut 
  
2. Att stadsdelsförvaltningen utreder frågan om bullernivåerna från 
tunnelbanan på kyrktomten och hur en förskola på tomten kan få en 
bra ljudmiljö. 
  
3. Att stadsdelsförvaltningen utreder frågan om tillfälliga 
förskolepaviljonger av den här storleken är förenligt med stadens 
policys och riktlinjer. 
  
4. Att stadsdelsförvaltning utreder frågan om att uppföra tre mindre 
separata paviljonger, istället för en stor sammanhållen som ska 
ersätta alla tre förskolor. 
  
5. Att en ordentlig barnkonsekvensanalys presenteras för 
stadsdelsnämnden om hur detta kan komma att påverka 
förskolebarnens sammanhållna tid på förskoleverksamhet som 
bedrivs på tillfälliga paviljonger. 
  
6. Att stadsdelsförvaltningen inte första hand ska se till 
hyresbesparingen, utan förskolebarnens bästa. I ett fall där Staden 
bär ansvaret för att vi inte tagit tag i frågan om undermåliga 
förskolebyggnader tidigare. 
  
7. Att utreda frågan om stadsdelsförvaltningens förslag till beslut är 
förenligt med Boverkets rekommendationer gällande 
förskolegårdens storlek. 
  
8. Att därutöver anföra 
En nybyggd förskola på Odd Fellowvägen är planerad men med en 
inflyttning först 2027. 
Det innebär att flera kullar barn kommer gå hela sin förskoleperiod i 
en stor sammanslagen uppbyggd på tillfälliga paviljonger, där 
förutsättningarna för att bedriva en bra förskoleverksamhet är 

Sida 30 (73)



Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 8/2021 
 

2021-08-26 

sämre. När det gäller förskolan på Kråksätrabacken är en ny 
förskola under planering men ännu finns inget beslut, vilket lär 
innebära ännu längre tid i paviljong. Föräldrar från Kråksätrabacken 
har kontaktat oss och framfört att det är både är ogenomtänkt och 
mycket beklagligt om en evakuering av förskolan skulle behöva ske 
innan det att en ny permanent lösning finns på plats. 
 
Skärholmen har redan stora utmaningar inom våra 
förskoleverksamhet. Under delar av mandatperioden saknade flera 
av våra förskolor förskolelärare. Fler av våra förskolor når 
fortfarande inte årsmålen. 
Förskolan är den viktigaste verksamheten för att kunna ge alla barn 
en likvärdig start i livet. Det är därför ytterst beklagligt att den 
blågröna majoriteten inte tar förskoleverksamheten utmaningar i 
Skärholmen på större allvar. Attraktionskraften att både placera sina 
barn eller arbeta inom skärholmens förskolor måste höjas. 
Enligt Boverkets riktlinjer bör friyta utomhus ha goda sol- och 
skuggförhållanden, god luftkvalitet samt god ljudkvalitet. En fråga 
som uppkommer i detta förslag är hur stor del av tomten kommer 
förskolebyggnaden att uppta och hur stor del av tomten kommer 
förskolegården att uppta? Enligt Boverkets rekommendationer ska 
en lekgård vara minst 
3000 kvm eller 40 kvm/barn för förskola. För 160 barn skulle det 
innebära en gård på 6 400 kvm. 
Slutligen undrar vi hur en sammanslagning av tre förskolor ska 
fungera. Är det meningen att "tre förskolor ska bli en" där tidigare 
barngrupper och föräldragrupper ska hålls ihop? Att en 
hyresbesparing på cirka 1,8 miljoner kronor per år görs som en 
konsekvens av detta förslag säger egentligen att stadsdelsnämnden i 
Skärholmen hade kunnat göra mer för dessa barn. 
En jämlik och jämställd förskola i Skärholmen spelar en viktig roll i 
skapandet av en mer jämlik stad. Det är väl belagt i forskning att 
förskolan fungerar utjämnande av socioekonomiska effekter. Det 
finns tydliga samband mellan förskola och hur väl barnet klarar sig 
senare i skolan. För många föräldrar är förskolan ett ovärderligt stöd 
i barnens utveckling. För att förverkliga alla barns rätt till en bra 
förskola utifrån sina individuella behov krävs resurser och 
ambitioner. Alla barn ska ha rätten att gå i en bra förskolan. 
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Bilaga 2, förslag till beslut, Centerpartiet, Moderaterna, Liberalerna 
och Miljöpartiet 
Förslag till beslut: 
1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att en barnkonsekvensanalys presenteras i samband 
med genomförandeärendet. 
3. Att det i beslutsunderlaget redovisas hur förslaget är förenligt 
med Boverkets rekommendationer gällande förskolegårdar och 
utemiljön. 
4. Beslutet justeras omedelbart. 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2020/127-5 (Godkänd - R 1) Kopia av Införhyrning 
av paviljonger på Kyrktomten, kv Sätra 2:7. 

 SKHLM 2020/127-2 Kyrktomten-Beslutsunderlag inför 
inriktningsbeslut. 
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§ 31 
Handlingsplan för minskat klotter  
- svar på remiss 
SKHLM 2021/274 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
lämnar det som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Trafikkontoret har i samverkan med stadsdelsförvaltningarna tagit 
fram förslag till handlingsplan för minskat klotter i staden. 
Kommunstyrelsen önskar yttrande gällande förslaget. 
I förslaget till handlingsplan görs en nulägesanalys av 
klotterproblematiken i staden. Ett antal åtgärder och arbetssätt 
föreslås för att förebygga uppkomsten av klotter samt effektivt och 
hållbart klottersanera. 
Förvaltningen ser att befintliga forum för trygghetsarbete såsom 
nätverket för trygghetssamordnare eller platssamverkansforum kan 
lämpa sig för att löpande lyfta klotterfrågan. Trafikkontorets 
närvaro i dessa forum är viktig för att frågan ska utvecklas och 
följas upp på ett effektivt sätt. 
Förvaltningen har i dagsläget en strategi för löpande utbyte av 
parkbänkar och skräpkorgar finansierat genom 
nyckelinvesteringsmedel. För att uppnå föreslagna åtgärder i 
handlingsplanen ser förvaltningen behov av att både prioritera och 
öka grundläggande underhållsarbete avseende framför allt 
parkbänkar och andra träytor. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
Särskilt uttalande 
Vice ordförande Salar Rashid (S) anmäler för Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som sitt resättaryttrande, 
ett särskilt uttalande enligt bilaga. 

Bilaga 
Särskilt uttalande, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. 
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Bilaga, särskilt uttalande, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande 
 Salar Rashid m.fl. (S) 
 Shamso A. Hassa m.fl. (V) 
 Sara Soumah (Fi) EY 
  
Särskild uttalande 
  
Klotter på husväggar och offentliga byggnader är oacceptabelt och 
absolut något staden och stadsdelarna ska försöka att motverka. Vi 
instämmer i behovet av att ha ett tydligt och gemensamt arbetssätt 
för klottersanering och klotterförebyggande som ska gälla i hela 
staden. 
  
Vi vill dock betona, precis som förvaltningen skriver, att det 
förebyggande arbetet också är viktigt för att motverka skadegörelse 
långsiktigt. Det innebär dialog och samverkan med ungdomar 
genom att inkludera och bjuda in till att delta i, och påverka, det 
egna området och stadens utformning. Och förslagsvis även bjuda 
in till öppna samtal vid utformningen av dessa strategier och 
handlingsplaner som rör olika bostadsområden. Vi tror inte att 
enbart en handlingsplan mot klotter i sig kommer leda till någon 
större förändring. Speciellt inte om man vill nå yngre målgrupper. 
Ges exempelvis ungdomarna möjligheten att utsmycka väggar och 
gångtunnlar i sin stadsdel kan det i sin tur leda till mindre klotter.  
  
I våras antogs en strategi för mer gatukonst och muralmålningar. Vi 
välkomnar att det grönblåa styret har satsat lite extra på detta i sin 
budget för 2021. Utgångspunkten ska vara både konstnärens frihet 
att uttrycka sig men också att inkludera de lokala bosatta. Vi i 
Feministiskt initiativ tycker att det är viktigt att skapa ytor och 
väggar som kan användas av alla som vill i det lokala området med 
syfte att främja konstnärlig gestaltning och aktivitet och lokalt 
engagemang. 
  
Offentliga konst har en viktig del i stadsmiljön, den berikar 
stadsbilden och därför vill vi på Feministiskt initiativ se mer av den 
i vår stad och våra olika stadsdelar. Vi tror på att det kan vara ett 
sätt att motverka klotter. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/274-3 (Godkänd - R 1) Handlingsplan för 
minskat klotter. 

 SKHLM 2021/274-1.3 Bilaga 1 - Handlingsplan för minskat 
klotter 
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§ 32 
Motion om nyckeltal för antal medarbetare per chef – 
med prioritet i äldreomsorgen  
- svar på remiss 
SKHLM 2021/268 
 

Beslut  
Skärholmens stadsdelsnämnd beslutar att skicka förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skärholmens stadsdelsnämnd har mottagit en remiss om motion om 
nyckeltal för antal medarbetare per chef från kommunfullmäktige. 
Motionärerna anför att bland annat utifrån Coronakommissionens 
delbetänkande bör kommunstyrelsen ge i uppdrag att ta fram 
nyckeltalet medarbetare per chef i stadens verksamheter med 
prioritet i äldreomsorgen. Nyckeltalet ska rekommendera maximalt 
antal medarbetare per chef. Behovet av ökade resurser samt 
kostnadsberäkningar för att minska antalet medarbetare per chef i 
äldreomsorgen ska göras. 
Skärholmens stadsdelsnämnd verkar för att all vård- och omsorg 
håller en hög kvalitet och att medarbetare och chefer ges goda 
förutsättningar för att genomföra sitt arbete. Nämndens 
stadsdelsförvaltning anser att det är viktigt att ta tillvara på de 
lärdomar som gjorts under Covid-19-pandemin, inte minst utifrån 
ledarskap. Skärholmens stadsdelsförvaltning ställer sig positiv till 
att det skulle finnas ett nyckeltal (riktmärke) att förhålla sig till, om 
nämnden själva inte lyckas nå enighet om vad antalet medarbetare 
per chef ska vara. Dock anser stadsdelsförvaltningen att det är 
många fler mätbara parametrar än ”medarbetare per chef” som 
avgör vad som är bäst för verksamheten och dess ledningsstruktur. 
Olika typer av verksamheter kräver också olika typer av ledarskap. 
Skärholmens stadsdelsförvaltning anser att antalet medarbetare per 
chef bör hanteras lokalt och i huvudsak utifrån vilken typ av 
verksamhet som bedrivs såsom målgrupp och vård- och 
omsorgstyngd vilket också kan förändras över tid. 
 

Förslag till beslut 
Vice ordförande Salar Rashid (S) anmäler för Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande, 
ett förslag till beslut enligt bilaga 1. 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut. Ordförande Johan Kling (C) hör att dte finns två förslag till 

Sida 35 (73)



Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 8/2021 
 

2021-08-26 

beslut, förvaltningens samt Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativs, som sitt ersättaryttrande. Han ställer dessa 
mot varandra och hör bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler för Sverigedemokraterna 
ett särskilt uttalande enligt bilaga 2. 

Reservation 
Vice ordförande Salar Rashid (S) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut. 
Ledamoten Ulrika Lorentzi (S) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut. 
Ledamoten Robin Aygun (S)  reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag till beslut. 
Tjänstgörande ersättaren Carl Henrik Caldaras (V)  reserverar sig 
mot beslutet till förmån för eget förslag till beslut. 
Tjänstgörande ersättaren Shamso Ali Hassan (V)  reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag till beslut. 
Ersättaren Sara Soumah (Fi)  reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag till ersättaryttrande. 

Bilaga 1 
Förslag till beslut, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. 

Bilaga 2 
Särskilt uttalande, Sverigedemokraterna. 
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Bilaga 1, förslag till beslut, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. 
Salar Rashid m.fl. (S) 
Shamso A. Hassan m.fl (V) 
Sara Soumah (Fi) EY 
  
Förslag till beslut 
  
Att Skärholmens stadsdelsnämnd tillstyrker motionen om att 
Motion om nyckeltal för antal medarbetare per chef – med prioritet 
i äldreomsorgen. 
  
Att därutöver anföra 
Med tanke på den ansträngda situation våra verksamheter befunnit 
sig det senaste året och fortfarande befinner sig i bör arbetsmiljön 
för stadens medarbetare bli mycket högt prioriterad. Särskilt utsatt 
är givetvis verksamheten inom äldreomsorgen, något som stadens 
egen covid-19-utvärdering fastställt i dagarna. 
Alla medarbetare och chefer behöver få goda förutsättningar att 
utföra sitt uppdrag och för att säkerställa detta krävs en rad 
kraftfulla insatser framöver – staden centralt behöver ta ett samlat 
grepp. Vi vet att det idag ställs väldigt höga krav på ledarskapet 
inom äldreomsorgen och att många chefer upplever stor press av att 
leda stora enheter, det skapar svårigheter att praktisera det nära 
ledarskap som verksamhetens karaktär kräver. Genom att ta fram 
rekommenderade nyckeltal för antal medarbetare per chef kan vi ta 
ytterligare ett steg för att förbättra arbetsmiljön för våra anställda. 
Förvaltningen föreslår att det fler parametrar än medarbetare per 
chef skulle vara relevanta och det kan givetvis prövas. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/268-3 (Godkänd - R 1) Svar på motion om 
nyckeltal för antal medarbetare per chef. 

 SKHLM 2021/268-1.1 Motion om nyckeltal för antal 
medarbetare per chef - med prioritet i äldreomsorgen  
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§ 33 
Sjötrafikutredning  
- svar på remiss 
SKHLM 2021/430 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och lämnar det 
till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Trafikförvaltningen i Region Stockholm har tagit fram en 
sjötrafikutredning som syftar till att utreda hur framtidens sjötrafik 
från 2025 ska utformas, både pendelbåtstrafik (trafik i Mälaren och 
saltsjön) och skärgårdstrafik (trafik i skärgården). 
Sjötrafiken ska tillsammans med övrig kollektivtrafik bidra till ökad 
regional tillgängligheten genom såväl stadsnära pendelbåtstrafik 
som skärgårdstrafik. Vidare tar utredningen upp hur planering av 
stadsnära sjötrafik ska bidra till effekter som exempelvis 
restidsvinster, avlastning på gatu- och vägnät samt bytespunkter. 
Här kan nya reserelationer uppstå med sjötrafik, i synnerhet med 
beaktande av kombinationsresor cykel–sjötrafik–cykel. 
Överströmning mellan de kollektiva trafikslagen kan ske och bör 
planeras för. 
Förvaltningen har synpunkter på pendelbåtstrafiken till 
stadsdelsnämndsområdet och föreslår att utredningen tar upp 
möjligheten till en pendelbåtslinje utifrån aspekterna om avlastning 
på gatu- och vägnät samt pågående och planerade nybyggnationer 
inom Fokus Skärholmen. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Johan Kling (C) anmäler för Centerpartiet, 
Moderaterna, Liberalerna och Miljöpartiet ett förslag till beslut 
enligt bilaga 1. 
Vice ordförande Salar Rashid (S) anmäler för Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som sitt 
ersättaryttrande, ett förslag till beslut enligt bilaga 2. 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler att Sverigedemokraterna 
yrkar på förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på Centerpartiet, 
Moderaterna, Liberalerna och Miljöpartiets förslag till beslut. 
Ordförande Johan Kling (C) hör att det finns tre förslag till beslut: 
1. Centerpartiet, Moderaterna, Liberalerna och Miljöpartiets 
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2.  Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Feministiskt initiativs, 
som sitt ersättaryttrande, 
3. Förvaltningens. 
Han ställer dessa mot varandra och hör bifall till Centerpartiet, 
Moderaterna, Liberalerna och Miljöpartiets förslag till beslut.  

Särskilt uttalande 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler för Sverigedemokraterna 
ett särskilt uttalande enligt bilaga 3. 

Reservation 
Vice ordförande Salar Rashid (S) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut. 
Ledamoten Ulrika Lorentzi (S) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut. 
Ledamoten Robin Aygun (S) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag till beslut. 
Tjänstgörande ersättaren Carl Henrik Caldaras (V) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för eget förslag till beslut. 
Tjänstgörande ersättaren Shamso Ali Hassan (V) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag till beslut. 
Ersättaren Sara Soumah (Fi) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag till ersättaryttrande. 

Bilaga 1 
Förslag till beslut, Centerpartiet, Moderaterna, Liberalerna, 
Miljöpartiet. 

Bilaga 2 
Förslag till beslut, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande.  

Bilaga 3 
Särskilt uttalande, Sverigedemokraterna. 
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Bilaga 1, förslag till beslut, Centerpartiet, Moderaterna, Liberalerna, 
Miljöpartiet 
Remiss: Sjötrafiksutredningen 
Johan Kling m.fl. (C) 
Elisabeth Johnson, m.fl. (M) 
Conny Gabrielsson, m.fl (L) 
Sara Grolander, m fl (MP) 
  
Förslag till beslut 
  
Trafikförvaltningen i Region Stockholm har tagit fram en 
sjötrafikutredning som syftar till att utreda hur framtidens sjötrafik 
från 2025 ska utformas, både pendelbåtstrafik (trafik i Mälaren och 
saltsjön) och skärgårdstrafik (trafik i skärgården). För Skärholmens 
del är naturligtvis pendelbåtstrafik på Mälaren av största intresse. 
Från den grönblå majoriteten i Skärholmen vet vi att 
kollektivtrafiken är en viktig del i människors vardag och den måste 
fungera smidigt, oavsett var i Stockholm du bor, och 
kollektivtrafiken måste vara diversifierad och syfta till att göra 
människors vardag enklare men också jobba för stärka hela 
Stockholm. I stadsdelsnämnden har vi sökt och fått stora medel från 
Stockholm vid vatten för att stärka Sätraskogen och vår strandlinje 
som besökspunkt och i samarbete med lokala föreningar satsar vi 
stort på att göra vår stadsdel mer attraktiv. 
Satsningarna syftar både till en platsaktivering för att öka 
tryggheten, och förväntas också innebära en avsevärd förstärkning 
av strandlinjen som målpunkt under hela året och erbjuda våra 
invånare såväl rekreativa värden som goda förutsättningar för stärkt 
gemenskap på platsen och invånare emellan. 
När vi nu svarar på remissen vill vi uppmana att regionens 
tjänstemän och politiker att hjälpa oss att utveckla 127-området 
ytterligare och vi vill därför trycka på tre saker i svaret på remissen. 
Båtlinje 89 som går mellan Klara Mälarstrand – Tappström är här 
för att stanna och dessutom föreslås att utredas med stopp i Gamla 
stan. Det verkar de flesta vara överens om. Vi i den grönblå 
majoriteten tycker att den även ska stanna i Skärholmen, förslagsvis 
vid bryggan vid Mälarhöjdsbadet. Detta skulle inte bara möjliggöra 
för våra invånare att pendla till stan och arbete, det skulle också ge 
stadens och Ekerös invånare en ny och smidig väg till Skärholmen. 
De nya båtarna tillåter även cyklar, vilket skulle underlätta för 
många cykelpendlare att kunna delvis cykelpendla utan att behöva 
cykla hela vägen. Ett båtstopp skulle även det stärka attraktiviteten 
för målpunkten Sätraskogens naturreservat. Om båten i framtiden 
angör vår stadsdel ser vi att kvällsturer ska vara en självklarhet. 
I utredningen nämns även sjötrafik mellan Hägersten, Mälarhöjden, 
Sätra och Vårberg som efter utredningen kommer avfärdas med 
motiveringen att linjens sjötrafik inte innebär några restidsvinster 
samt att röda tunnelbanelinjen ligger på för långt avstånd från 
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tilltänkt brygga. Tyvärr missar förslaget möjligheten till Cykel-
Penndelbåt-Cykel. Något som skulle öppna upp och tillgängliggöra 
cykelpendling för Skärholmsbor som verkar i andra delar av 
Stockholm. Att angöra bryggor i Skärholmen skulle utveckla 
Stockholm som cykelstad men också främja folkhälsan då fler 
skulle beredas möjlighet att cykelpendla till och från jobbet istället 
för att åka redan överfulla tunnelbanor och bussar. 
Att få möjlighet att ta båten skulle bidra till både rekreativa värden, 
men också en möjlighet att jobba under vid arbetspendling. 
Avslutningsvis vill vi från den Grönblå majoriteten poängtera att 
den regionala utvecklingsplanen pekar ut Skärholmen tillsammans 
med Kungens kurva som en viktig del i Stockholmsregionens 
fortsatta utveckling. För at Fokus Skärholmen ska blir riktigt bra 
måste mycket fungera, en väl fungerande och diversifierad 
kollektivtrafik är en av alla dessa delar. 
Tillsammans bygger vi ett Skärholmen för framtiden och vi hoppas 
att även regionen vill vara med och dra sitt strå till stacken. 
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Bilaga 2, förslag till beslut, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande 
Sjötrafikutredning 
Dnr SKHLM 2021/430 
Salar Rashid m.fl. (S) 
Shamso A. Hassan m.fl. (V) 
Sara Soumah (FI) EY 
  
Förslag till beslut 
  
Att                delvis godkänna kontorets förslag. 
Att                därutöver anföra följande. 
  
Region Stockholm föreslog i den tidigare versionen av 
sjötrafikutredningen att de dramatiskt skulle minska 
skärgårdstrafiken med båt via centrala Stockholm. Huvudförslaget 
var att flytta sjötrafiken från centrala Stockholm till bytespunkter 
längre ut i skärgården där den istället kopplas ihop med 
landkollektivtrafik, framförallt buss. 
En direkt konsekvens skulle bli att båttrafiken från centrala 
Stockholm med uppskattade skärgårdsturer till skärgården minskar 
väsentligt. Omfördelningen skulle leda till att nästan alla turister 
och deltidsboende i skärgården i praktiken tvingas åka långa 
bussresor innan de kan kliva på en båt för att ta sig till skärgården. 
Dessutom förkortas båtresorna kraftigt. 
Det tidigare förslaget innebar att de som bor permanent på öarna 
kan få kortare restid men också att mindre attraktiva färdsätt leder 
till betydligt färre turister i skärgården. Skärgårdsupplevelsen för 
många turister handlar om båtupplevelsen och att kunna åka genom 
övärlden. Med detta förslag upphör nästan all denna trafik. 
Det nya reviderade förslaget är ett steg i rätt riktning. Vi menar 
dock att det måste garanteras att båttrafiken organiseras så att den 
ökar antalet besökare i skärgården och gör det lättare att nyttja 
denna vackra miljö, inte tvärtom. Det ska inte vara några få 
förunnat att kunna ta sig ut i skärgården. Dessutom är turismen en 
viktig inkomstkälla för boende i skärgården. Vill man ha en levande 
skärgård måste entreprenörerna på våra öar också kunna försörja 
sig. 
Vi ser risker med att skärgårdstrafiken mer och mer ska lämnas till 
marknadskrafterna. Privata aktörer som kanske inbjuds kommer att 
höja priserna och det blir svårare ta sig ut med en skärgårdsbåt. 
Skärgården måste vara en tillgång för alla i regionen. Inte bara ett 
fåtal som har råd att betala för dyra båttransporter. 
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Bilaga 3, särskilt uttalande, Sverigedemokraterna 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
2021-08-16 
Dnr SKHLM 2021/430     
Tapani Juntunen (SD) 
Mari Malm (SD) 
  
Remiss av Sjötrafikutredning del 1 
  
SU 
Vi välkomnar det reviderade förslaget till lösning som kombinerar 
en väl fungerande besökstrafik under sommarmånaderna med en 
lösning som även ger goda förutsättningar för boende i skärgården, 
vilket stämmer överens med de synpunkter vi lämnat tidigare i 
ärendet. Vi ser också positivt på förslaget om att utöka båttrafiken 
med två nya linjer, Norra Ulvsunda-Hägersten och Norra 
Ulvsunda–Gamla Stan. Vi menar även att det ur samrådssynpunkt 
och för att klargöra alternativa modeller, vara positivt om 
Trafikförvaltningen initialt tog fram två alternativ. Det 
sammanvägda alternativet som nu föreslås framstår som 
genomtänkt och positivt ur många aspekter. 
  
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/430-3 (Godkänd - R 1) Svar på remiss om 
sjöutredning. 

 SKHLM 2021/430-1.5 Bilaga 1 - Sjötrafikutredning 
Trafikförvaltningen 200504 
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§ 34 
Remissbrev av Cykelstaden - cykelplan för Stockholm 
2021  
- svar på remiss 
SKHLM 2021/370 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden återremittera ärendet till förvaltningen för att 
kompletteras med Skärholmens pensionärsråds och Skärholmens 
råd för funktionshinderfrågors synpunkter. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Trafikkontoret har tagit fram förslag på cykelplan för Stockholm 
som nu skickas på remiss. Förslaget har som övergripande mål att 
öka såväl antal som andel cyklister genom att göra det enklare och 
säkrare att cykla. En karta med förslag på nya och ändrade 
cykelstråk presenteras i planen. 
Förvaltningen bedömer att de föreslagna ändringarna i 
stadsdelsnämndsområdet kommer förbättra framkomligheten inom 
och mellan stadsdelar såvida tillräcklig vägvisning och hänsyn till 
säkerhetsaspekter tas med vid planering och genomförandet av de 
föreslagna sträckorna. En komplettering längs norra Vårbergsvägen 
och östra Vårholmsbackarna föreslås för att bättre koppla 
Söderholmsskolan till Vårbergs centrum och stärka huvudnätet i 
Vårberg. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på att ärendet återremitteras för 
att kompletteras med Skärholmens pensionärsråds och Skärholmens 
råd för funktionshinderfrågors synpunkter och hör enhälligt bifall 
därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/370-5 (Godkänd - R 1) Cykelstaden, 
cykelplan för Stockholm 2021. 

 SKHLM 2021/370-3 Förtydligande avseende Remiss av 
Cykelstaden - cykelplan för Stockholm 2021, och inbjudan 
till remisseminarium. 
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§ 35 
Motion om integrationsplikt för nyanlända  
- svar på remiss, omedelbar justering 
SKHLM 2021/266 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på 
remissen. 
2. Omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Peter Wallmark (SD) har i en motion daterad 1 februari 2021 önskat 
att Socialförvaltningen tar fram ett förslag på en integrationsplikt 
för nyanlända. Detta mot bakgrund av att motionären anser att 
nyanlända tillåts att leva i Sverige på andras bekostnad utan 
motkrav att lära sig det svenska språket eller följa lagar. 
Förvaltningen har ett befintligt arbete med integration för 
nyanlända, där det som efterfrågas i motionen i stor utsträckning 
redan utförs med fördelat ansvar mellan kommun och 
Arbetsförmedlingen. Vidare finns både utbildningsplikt sedan 
januari 2018 och språkplikt som trätt i kraft den 1 april 2021. 
Förvaltningen anser därför inte att det är aktuellt att införa en 
integrationsplikt. 
 

Förslag till beslut 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler för 
Sverigedemokraterna, ett förslag till beslut enligt bilaga 1. 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut. Ordförande Johan Kling (C) hör att det finns två förslag till 
beslut, förvaltningens samt Sverigedemokraternas. Han ställer dessa 
mot varandra och hör bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

Särskilt uttalande 
Vice ordförande Salar Rashid (S) anmäler för Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande, 
ett särskilt uttalande enligt bilaga 2. 

Reservation 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut. 

Bilaga 1 
Förslag till beslut,  Sverigedemokraterna. 
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Bilaga 2 
Särskilt uttalande, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. 
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Bilaga 1, förslag till beslut, Sverigedemokraterna 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
 2021-08-26 
 Dnr SKHLM 2021/266 
                
Tapani Juntunen (SD) 
 Mari Malm (SD) 
  
Förslag till beslut – Integrationsplikt för nyanlända 
  
Förslag till beslut 
  
1. Att nämnden bifaller motionen 
  
Därutöver vill vi anföra följande:  
  
Stadens arbete med jobbtorg Stockholm och olika sorters 
vuxenutbildningar för nyanlända har ej gett önskvärda resultat. SFI-
undervisning utan krav på att faktiskt lära sig svenska samt rätten 
till tillgång till tolk utan tidsbegränsning är två andra orsaker till att 
integration och anpassning till det svenska samhället har 
misslyckats. Vi får inte låsa fast oss i gamla hjulspår som vi ser inte 
fungerar. Vi måste hantera problematiken kring dessa frågor med 
nya infallsvinklar för att vända den negativa utvecklingen. 
  
Att nyanlända som får uppehållstillstånd får sina rättigheter 
tillgodosedda är fundamentalt i en rättsstat, tyvärr är det desto 
sämre med att avkräva dem skyldigheter som att integreras i 
samhället i den bemärkelsen att förstå och acceptera att i Sverige 
gäller samhällskontraktet åt båda hållen. Motionen tar bland annat 
upp att skriftliga prov ska säkerställa att varje individ förstår att 
svensk lag står över andra lagsystem, såväl religiösa som sekulära. 
Något som vi måste tydliggöra och poängtera för många som har 
invandrat till Sverige. 
  
Samhället måste betona det personliga ansvaret av att bryta sitt 
utanförskap. Genom att införa en integrationsplikt så visar vi från 
samhällets sida vägen till att bli en del av majoritetssamhället. Med 
anledning av det ovan nämnda anser vi att motionen ska bifallas i 
sin helhet. 
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Bilaga 2, särskilt uttalande, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande 
2021-08-26 
                                                                                                             
                                                                                       
Motion om integrationsplikt för nyanlända 
  
Dnr SKHLM2021/266 
 Salar Rashid m.fl. (S) 
 Shamso A. Hassan m.fl (V) 
 Sara Soumah (Fi) EY 
  
Särskild uttalande 
Det faktum att integrationen inte fungerar eller inte har fungerat 
under en lång tid i Sverige är tydligt och detta beror på många olika 
anledningar. Det är en komplex process att integreras och här finns 
många utmaningar att ta tag i. 
 
Integration handlar om att människor som flyttar till ett nytt land 
blir en del av det nya samhället. Att lära sig språket som talas i 
landet och att få ett arbete eller utbilda sig är förstås enormt viktiga 
delar för att kunna känna sig som en del av samhället och kunna 
delta i samhällets och demokratins alla delar. Men det är inte en 
envägsprocess, det handlar också om att mötas människor emellan - 
att de som flyttar till Sverige och de som redan bor och är väl 
etablerade i landet möts. En får inte heller glömma att många 
nyanlända som försöker etablera sig på arbetsmarknaden och i det 
svenska samhället ofta möter motstånd och hinder i form av t ex 
etnisk diskriminering och andra uteslutande mekanismer. 
  
Idén om att vi behöver öka kraven på nyanlända för att de ska vilja 
arbeta och betala skatt eller följa svenska lagar är 
verklighetsfrånvänd och visar på fördomar som råder kring 
invandring. De som flyttar till Sverige omfattas självklart av samma 
regler, lagar och skyldigheter som alla andra som bor och befinner 
sig i Sverige - detta är självklart. 
För att förbättra integrationen krävs helt andra och långsiktiga 
åtgärder och förändringar som jämnar ut ojämlikheter och sociala 
klyftor, som bekämpar rasism och diskriminering, som har en 
helhetssyn på integration och som stöttar nyanlända på deras resa in 
i det svenska samhället. 
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Handlingar i ärendet 
 SKHLM 2021/266-3 (Godkänd - R 3) Svar på motion om 

integrationspolitik. 
 SKHLM 2021/266-1.1 Motion om integrationsplikt för 

nyanlända  
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§ 36 
Riktlinjer för trafikbryggor  
- svar på remiss 
SKHLM 2021/437 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och lämnar det 
till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Trafikförvaltningen i Region Stockholm har upprättat ett utkast till 
riktlinje för trafikbryggor som ska ersätta tidigare riktlinje från 
2012. Riktlinjen utgör grunden för trafikförvaltningens 
kravställande verksamhet vilka baseras på lagar och förordningar 
eller bedömd kravnivå för att nå trafikförvaltningens kort- och 
långsiktiga mål. 
Riktlinjen som förvaltningen är avsedd att svara upp till är avsedd 
att användas för följande: 
- Planering och projektering av nya trafikbryggor 
- Projektering av reparationer och ombyggnationer av befintliga 
bryggor 
- Underlag för besiktning av befintliga bryggor 
- Underlag för statusbedömning av befintliga bryggor 
- Bilaga vid upphandling av totalentreprenad 
Förvaltningen har inget att tillägga till riktlinjerna för trafikbryggor. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/437-3 (Godkänd - R 1) Svar på remiss om 
riktlinjer för trafikbryggor. 

 SKHLM 2021/437-1.2 Riktlinjer för trafikbryggor 
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§ 37 
Handlingsplan för skadedjursbekämpning  
- svar på remiss 
SKHLM 2021/275 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
lämnar det som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har skickat förslag på handlingsplan för 
skadedjurbekämpning, som trafikkontoret har tagit fram, på remiss. 
Handlingsplanen är ett svar på uppdrag i budget och har bearbetats i 
samverkan med berörda förvaltningar och leverantörer. 
I handlingsplanen konstateras att stadsdelsnämnderna inte har 
någon formell roll i frågan då trafikkontoret ansvarar för 
skadedjurbekämpning på all stadens mark som inte är tomtmark. 
Kontoret lyfter dock stadsdelsförvaltningarnas roll i att lokalisera 
problem med skadedjur och vidarebefordra klagomål till 
trafikkontoret. 
Handlingsplanen innehåller fyra tematiska områden för arbetet med 
skadedjurbekämpning. Av dessa berörs förvaltningen av Utvecklad 
avfallshantering på offentlig plats samt Kommunikation kring 
skadedjur. 
Förvaltningen ser en utvecklingspotential i arbetet med såväl 
kommunikation, attitydförändring och ändrade vanor gällande 
allmänhetens hantering av skräp. Att lyfta kopplingen mellan 
nedskräpning och skadedjur bedöms kunna utgöra en bra motivation 
för att minska nedskräpning och öka rapporteringen. Förvaltningen 
ser också behov av stärka interna rutiner kring rapportering av 
skadedjur för att komplettera kontorets bild av 
skadedjurproblematiken i staden. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/275-3 (Godkänd - R 1) Handlingsplan för 
skadedjursbekämpning. 

 SKHLM 2021/275-1.3 Bilaga 1 - Handlingsplan för 
skadedjursbekämpning. Svar på uppdrag från 
kommunfullmäktige 
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§ 38 
En ny lag om ordningsvakter m.m.(SOU 2021:38)  
- svar på remiss, omedelbar justering 
SKHLM 2021/466 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden beslutar att lämna förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
2. Omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Betänkandet Ny lag om ordningsvakter mm (SOU 2021:38) är 
resultatet av utredningen Ordningsvaktsutredningen. Förvaltningen 
är i stort positiv till de förslag på lagändringar som presenteras i 
betänkandet och tror att förslagen kommer att bidra till att fungera 
mer anpassat till dagens samhällsförhållanden. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 

Särskilt uttalande 
Vice ordförande Salar Rashid (S) anmäler för Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande, 
ett särskilt uttalande enligt bilaga. 

Bilaga 
Särskilt uttalande, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. 
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Bilaga, särskilt uttalande, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande 
2021-08-26 
  
Remiss av En ny lag om ordningsvakter m.m. 
(SOU 2021:38) 
  
Dnr SKHLM 2021/466 
  
Ärende 38 
  
Salar Rashid m.fl. (S) 
Shamso A Hassan m.fl. (V) 
Sara Soumah (Fi) EY 
  
  
Särskilt uttalande 
Utredningen föreslår att: 
1. Ordningsvakter ska få användas om det finns ett 
beslut om tillstånd att använda ordningsvakter eller 
om det följer av lag eller annan författning. 
2. Ordningsvakterna ska få vissa ytterligare uppgifter 
och utökade befogenheter. 
3. Polismyndigheten ska identifiera aktiviteter som 
frigör polisiära resurser. 
4. Polismyndigheten ska ha en plan för samverkan som 
ett led i ledningen och kontrollen av ordningsvakter. 
5. Den nuvarande ordningsvaktsutbildningen ska 
stärkas för att möta de krav som ställs på en 
ordningsvakt. 
  
Vi välkomnar att regeringen har tillsatt en utredning för att 
modernisera lagstiftningen om ordningsvakter så att den speglar 
samhällsutvecklingen bättre. Det är behövligt särskilt med tanke på 
att inga större förändringar har gjorts sedan Lagen om 
ordningsvakter trädde ikraft 1 januari 1981. Utredningen som vi har 
fått ta del av är omfattande och berör viktiga områden. 
  
Vi är av den uppfattningen att ordningsvakter kan bidra till att öka 
tryggheten i ett område förutsatt att ordningsvakter används på rätt 
sätt. Samt om ordningsvakterna ges förutsättningar att kunna 
fullfölja sitt uppdrag. Utbildning är en viktig faktor för att skapa 
förutsättningarna. Utredningen föreslår att utbildningen ska 
förlängas, vilket vi tycker är bra. Men vi anser att de föreslagna 
timmarna inte räcker. Utan det behövs en mycket längre utbildning 
med tanke på utredningens föreslår ordningsvakternas uppdrag och 
mandat ska utökas. Här kan Stockholms stad tjäna som modell när 
man ska förlänga utbildningarna. Staden har valt att erbjuda fler 
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utbildningstimmar till de mobila ordningsvakter som staden anlitar. 
Syftet är att säkerställa att ordningsvakterna kan möta olika typer av 
människor i olika skeenden. Utbildningsmoment som rör 
socialtjänst, konflikthantering, lika behandling och 
antidiskriminering är viktiga att alla ordningsvakter tar del av 
oavsett var på fält de kommer att arbeta. 
  
Därutöver anser vi att registerkontroll enligt säkerhetsskyddslagen 
ska fortsätta göras hos Säkerhetspolisen. Bland annat har 
Säkerhetsföretagen och Transportarbetareförbundet lyft att risken 
för att bevakningsföretag infiltreras ökar om kravet på medborgerlig 
pålitlighet tas bort och ingen kontroll sker hos Säkerhetspolisen. Vi 
delar den uppfattningen. I en tid då samhället behöver stärka arbetet 
för att motverka den organiserad brottslighet är det inte läge att 
luckra upp kontrollerna. Istället måste man säkerställa att man har 
täppt till alla möjligheter för kriminella att infiltrera viktiga tjänster 
som ska upprätthålla den allmänna ordningen. 
  
Beklagligt nog har utredningen inte föreslagit att ordningsvakter ska 
kunna verka i större geografiska områden. Vi önskar att frågan ändå 
lyfts och kommunernas önskemål hörsammas. Vi har all förståelse 
för att hela Stockholm inte kan klassas som ett område men det är 
inte heller rimligt att Stockholm ska behöva ha flera tillstånd för en 
stadsdel. Lapptäcket som har uppstått i och med att tillstånd inte ges 
för större områden begränsar och ibland försvårar stadens 
trygghetsarbete. 
  
I arbetet framåt med den nya lagen behöver Polisen och 
Polisförbundets åsikter hörsammas. Vidare vill vi påminna om att 
det är viktigt att inte lämpa över alltför många uppgifter som idag 
åligger polisen på enskilda privata företag. Det är samhällets ansvar 
att säkra medborgarnas trygghet. För oss är det viktigt att polisens 
lokala närvaro inte minskar. Om något, behöver den öka. Det är vad 
medborgarna och vi önskar. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/466-3 (Godkänd - R 1) Svar på remiss. 
 SKHLM 2021/466-1.1 En ny lag om ordningsvakter m.m. 

(SOU 2021:38) 
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§ 39 
Ombuds tillgång till vård- och omsorgsuppgifter och 
förenklad behörighetskontroll inom vården  
- svar på remiss, omedelbar justering 
SKHLM 2021/491 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
2. Omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ärendet har remitterats till förvaltningen för synpunkter avseende 
betänkandet Ombuds tillgång till vård- och omsorgsuppgifter och 
förenklad behörighetskontroll inom vården (SOU 2021:39). 
Utredningen föreslår bland annat direktåtkomst av vård- och 
omsorgsdokumentation mellan socialtjänst samt 
hälsosjukvårdsverksamheter 
för kvalitetsutveckling. Vidare föreslår 
utredningen att ombud ska få tillgång till patientuppgifter 
elektroniskt för vårdtagare som omfattas av denna utredning, äldre 
och personer med funktionsnedsättning. Förslagen ska regleras 
genom bestämmelse i patientdatalagen. Utredningen finner även att 
det är viktigt att Socialstyrelsen gör sitt register över hälso- och 
sjukvårdspersonal (HOSP-förordningen) tillgängligt för 
allmänheten i syfte att förenkla kontroll av yrkeslegitimation. 
Förvaltningen ser positivt på förslagen i utredningen. Förslagen går 
i linje med utvecklingen i samhället vad det gäller digitalisering, 
ökad tillgänglighet av information, kvalitetssäkring samt skapar 
förutsättningar för bättre vård genom delaktighet för brukaren. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/491-4 (Godkänd - R 1) Svar på remiss 
Betänkande ombuds tillgång till vård- och omsorgsuppgifter. 

 SKHLM 2021/491-1 Remis av Betänkandet Ombuds tillgång 
till vård- och omsorgsuppgifter och förenklad 
behörighetskontroll inom vården. 

 SKHLM 2021/491-1.2 Betänkandet Ombuds tillgång till 
vård- och omsorgsuppgifter och förenklad 
behörighetskontroll inom vården (SOU 2021:39) 
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§ 40 
Vidaredelegation av beslutanderätt: 
ramavtalsupphandling av insatser för barn och unga - 
jourhem  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/294 
 

Beslut  

Beslut 
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/294-4 Vidaredelegation jourhem. 
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§ 41 
Vidaredelegation av beslutanderätt: insamling, transport 
och behandling av verksamhetsavfall  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/393 
 

Beslut  

Beslut 
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/393-4 Vidaredelegation av beslutanderätt.  
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§ 42 
Beslut från IVO: ärendet avslutas  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/341 
 

Beslut  

Beslut 
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/341-8 Beslut. 
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§ 43 
Beslut om rätt att ta del av uppgifter för 
forskningsändamål jml 12 kap 6 § SoL  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/429 
 

Beslut  

Beslut 
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/429-2 Beslut om rätt att ta del av uppgifter för 
forskningsändamål. 
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§ 44 
Anmälan av personuppgiftsincident  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/434 
 

Beslut  

Beslut 
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/434-2 Anmälan. 
 SKHLM 2021/434-3 Anmälan av PuI till IMY Postnord. 

Anmälan av personuppgiftsincident till Datainspektion. 
Anmäls till nämnd 2021-08-26 

 SKHLM 2021/434-5 IMY Beslut (PUI-2021-2469-2) 
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§ 45 
Anmälan av personuppgiftsincident  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/439 
 

Beslut  

Beslut 
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/439-1 Anmälan av personuppgiftsincident till 
IMY, avseende utskick av REK brev. 

 SKHLM 2021/439-3 Anmälan av PuI till IMY Vaktm. rek 
brev. 

 SKHLM 2021/439-5 IMY Beslut(PUI-2021-2569-2) 
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§ 46 
Beslut och tillståndsbevis från IVO: Misa AB  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/578 
 

Beslut  

Beslut 
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/578-1 Beslut och Tillståndsbevis. 
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§ 47 
Anmälan av personuppgiftsincident  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/581 
 

Beslut  

Beslut 
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/581-1 Anmälan. 
 SKHLM 2021/581-2 Anmälan av PuI till IMY Satra V o B 

brev skickad till fel mottagare. 
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§ 48 
Protokoll - Förvaltningsgruppen  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/4 
 

Beslut  

Beslut 
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/4-9 Protokoll 2021-06-10. 
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§ 49 
Protokoll - Skärholmens råd för funktionshinderfrågor  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/5 
 

Beslut  

Beslut 
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/5-10 Protokoll 2021-06-04. 
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§ 50 
Protokoll - Gruppledarmöte  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/2 
 

Beslut  

Beslut 
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/2-8 Protokoll 2021-05-27. 
 SKHLM 2021/2-10 Protokoll 2021-06-10. 
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§ 51 
Balanslista SDN 8/2021-08-26  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/1 
 

Beslut  

Beslut 
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/1-15 Balanslista uppdrag - SDN 8/2021-08-
26. 
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§ 52 
Skrivelse om otrygghet kring Söderholmsskolans 
parkering  
- skrivelse från Skärholmens stadsdelsnämnd 
  

Beslut  
Nämnden skickar skrivelsen till förvaltningen för beredning. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att skrivelsen skickas till 
förvaltningen för beredning och hör enhälligt bifall därtill. 

Bilaga 
Skrivelse, Skärholmens stadsdelsnämnd. 
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Bilaga, skrivelse, Skärholmens stadsdelsnämnd 
Skrivelse 
Otrygghet kring Söderholmsskolans parkering 
 
Det har kommit till vår uppmärksamhet från medborgare att 
parkeringen kring Söderholmsskolan är väldigt mörk och saknar 
skyltar. Föräldrar har sagt att de känner sig otrygga och att 
bilbränder har ägt rum frekvent på denna adress, Våruddsringen. 
 
Förslag till beslut 
Att förvaltningen utreder möjligheten att sätta upp belysning och 
skyltar vid Söderholmsskolans parkering samt undersöker 
möjligheten att söka budgetjusteringsmedel ur trygghetsfonden. 
Att förvaltningen utökar samverkan kring vändplan Estbrötevägen 
för att öka tryggheten. 
  
Skärholmen 2021-08-26 
Skärholmens stadsdelsnämnd 
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§ 53 
Skrivelse om rapport från Göteborgs stad  
- skrivelse från Sverigedemokraterna 
  

Beslut  
Skrivelsen avslås. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att skrivelsen avslås och hör 
bifall därtill. 

Reservation 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för förslaget att skrivelsen ska skickas till förvaltningen för 
beredning. 

Bilaga 
Skrivelse, Sverigedemokraterna. 
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Bilaga, skrivelse, Sverigedemokraterna 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
2021-08-26 
Övrigt 
Tapani Juntunen (SD) 
Mari Malm (SD) 
Skrivelse om Rapport från Göteborgs stad 
  
Förslag till beslut. 
  
Att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att läsa in sig på rapporten 
”Finns det en tystnadskultur i Göteborg Stad?” i syfte att ta reda på 
om det finns behov av en ökad intern kommunikation och om 
säkerhetsrutinerna behöver uppdateras. 
  
Därutöver vill vi anföra följande: 
  
I början av augusti 2021, kom en rapport beställd av Göteborgs Stad 
– ”Finns det en tystnadskultur i Göteborg Stad?”. Rapporten pekar 
på allvarliga brister i den kommunala förvaltningen. Vi vill därför 
att Skärholmens förvaltningen studerar rapporten utifrån två 
principiella aspekter. Det ena gäller den interna kommunikationen. I 
rapporten finns indikationer på att anställda inte litar på att chefer 
agerar om externas hot anmäls. Den andra handlar om säkerheten 
avseende interna hot. Det kan vara att ha rutiner för att förhindra att 
kriminella grupperingar får fotfäste inom förvaltningen. 
Återrapporteringen skall hållas säkerhetsklassad till nämnden. 
  
Gällande återkopplingen anser vi att alla hot, såväl interna som 
externa, skall anmälas. Det ska inte finnas något utrymme för 
underlåtenhet från förvaltningens sida att Inte agera om olika typer 
av hot uppstår, oavsett vem som hotar, eller vem som blir drabbad. 
  
Gällande interna säkerhetsrutiner ska förvaltningen ta upp händelser 
som avser det som rapporten omfattar. Syftet med 
uppdatering/översyn av säkerhetsrutiner är givetvis att ha 
beredskap, men också att synliggöra fall som inte har uppdagats på 
grund av bristande rutiner. 
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Då inga övriga frågor förelåg avslutade ordförande Johan Kling (C) 
sammanträdet kl 19.30. 
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